
Midler til bekjemping av svartelistede arter – innspill til behandling av revidert budsjett  

Ukontrollert spredning av invaderende plantearter er et raskt økende problem i kommunen 

vår. Hovedsakelig er det artene lupin og kjempespringfrø som er problemet. Disse artene har 

delvis spredd seg fra hager, delvis fra riks- og fylkesveger. Mange hageeiere har brukt å 

dumpe hageavfall i naturen, noe som har gitt spredning av svartelista arter. Lupiner kommer 

også fra vegskuldre som ble tilsådd med frøblandinga som Statens Vegvesen brukte tidligere. 

Nå har den spredd seg over hele kommunen. Langs breddene av Orkla er lange strekninger 

helt dekt med lupiner som fortrenger de opprinnelige plantene og får sandbankene til å gro 

igjen med negative følger for det biologiske mangfoldet som hører til der. 

Naturvernforbundet i Orkland er sterkt bekymret for denne utviklingen og mener at det 

haster med å gjøre effektive tiltak før problemet blir så stort at det blir helt uhåndterbart. 

Spredningen må bekjempes med de mest effektive metoder og med tilstrekkelig personell 

slik at område etter område kan erklæres for renset. Etter som det meste av problemet 

berører private eiendommer må det tas kontakt med grunneierne for å avtale bekjemping. 

Det er grunn til å tro at de fleste grunneiere vil stille seg positive til dette.  

For å gjennomføre en effektiv bekjemping er det nødvendig å sette av tilstrekkelig midler til 

dette hvert år framover til problemet er løst. I forbindelse med behandling av revidert 

budsjett ber Naturvernforbundet i Orkland om at det settes av minimum 200 000 kr for 

sesongen 2023. 


